
 

Protokół 
z  sesji XVII Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu 29 stycznia 2016 

roku. 
 

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 11-tej. 
W Sesji uczestniczyło 18 radnych, trzech radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1  Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan 
Tomasz Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista 
Biura Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
 
Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad XVII sesji. Powiedział, że na wniosek Zarządu Powiatu proponuje 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Sandomierzu 
stanowiącej własność Powiatu Sandomierskiego. 
Czy są uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

  
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu 
2. Przyjęcie porządku obrad XVII sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

wraz z informacją o realizacji „Powiatowego Programu 



Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego za 2015 r.  

6. Informacja o wynikach kontroli przeprowadzonych przez Komisję 
Rewizyjną w 2015 roku. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) zmieniającej uchwałę w sprawie  określenia zakresu                             

i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Sandomierskiego za pierwsze półrocze, informacji                      
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej                        
i powiatowej instytucji kultury za ten sam okres, 

b) wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Sandomierzu, stanowiącej 
własność Powiatu Sandomierskiego 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Sandomierskiego na lata 2016-2027, 

d) zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 
e) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych 

dla szkół  i placówek publicznych oraz niepublicznych 
prowadzonych przez inne podmioty niż Powiat 
Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystywania. 

8. Interpelacje i zapytania. 
9.  Sprawy różne. 
10. Zakończenie obrad XVII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

 

Zapytał, czy  są uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Następnie przystąpiono do głosowania porządku obrad w całości. Porządek 
obrad został przyjęty jednogłośnie. 
  
Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z XVI sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony                              
do publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XVI sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   
 
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 

sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 



 

     Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu od ostatniej sesji odbył jedno 
posiedzenie wynikiem, których są między innymi projekty uchwał oraz 
Sprawozdanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku skierowane Wysokiej 
Radzie do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 
 
Ponadto poinformował o wydarzeniach, jakie miały lub będą miały miejsce: 
 
W dniach 27-28 stycznia 2016 roku odbyło się XXV Jubileuszowe Spotkanie 
Sadownicze – Sandomierz 2016. Celem spotkań była popularyzacja 
nowoczesnych metod prowadzenia sadów oraz zwalczanie chorób i 
szkodników w uprawach sadowniczych. Dzień drugi spotkania poświęcony 
był przede wszystkim uprawie i ochronie czereśni. W czasie trwania 
tegorocznych spotkań przekazany został duży zasób wiedzy i doświadczeń 
przez wybitnych krajowych i zagranicznych przedstawicieli nauki 
ogrodniczej. Zorganizowano wystawy przemysłowych środków do 
produkcji sadowniczej, najnowszej literatury oraz targi i pokazy (105 
wystawców). 
 

Od dnia 1 lutego  do 26 lutego 2016 r. zostanie przeprowadzona   
kwalifikacja wojskowa na terenie powiatu sandomierskiego. W tym roku do 
kwalifikacji wojskowej stanie ok. 491 osób z rocznika 1997. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Sprawozdania. Pytań nie było. 
Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku wraz z 
informacją o realizacji „Powiatowego Programu Zapobiegania 
Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 
Publicznego za 2015r  . 
Poprosił Pana Remigiusza Łukawskiego o krótkie omówienie, czego dotyczy 
sprawozdanie. Pan Łukawski omówił Sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku wraz z informacją o realizacji „Powiatowego 
Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego za 2015r.”  Poinformował, że Komisja 
Bezpieczeństwa i Porządku zbiera się w ciągu roku zależności od potrzeb. 
W 2015r. zwołano dwa posiedzenia,   

Pierwsze posiedzenie odbyło się 27 stycznia 2015 r.   w związku z  potrzebą 
przedstawienia Radzie Powiatu sprawozdania z działalności Komisji za 
poprzedni rok. Kolejne posiedzenie odbyło się w miesiącu listopadzie 2015 



rok. Omawianym tematem był stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie 
powiatu sandomierskiego, przedstawiony przez Komendę Powiatową 
Państwowej Straży Pożarnej w Sandomierzu. 
 
Ponadto poinformował, że Powiatowy Program Zapobiegania 
Przestępczości i Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 
Publicznego był w pełni realizowany przez zainteresowane instytucje. 
Komisja Bezpieczeństwa i Porządku inspirowała realizatorów programu do 
podejmowania nowych działań inwestycyjnych, organizacyjnych                          
i profilaktyczno-edukacyjnych oraz ciągłego zwiększania aktywności.  
Jednostki realizujące program bezpieczeństwa dzięki  wprowadzanym 
systematycznie zmianom organizacyjnym oraz podejmowanym działaniom 
zapobiegawczym i pozyskiwanym środkom finansowym, a także dzięki 
dużej aktywności, uzyskują dobre efekty w swojej pracy. 
W programie uczestniczy 19 instytucji, które przekazują sprawozdania ze 
swojej działalności. 
 

Przewodniczący poprosił Starostę, zarazem Przewodniczącego Komisji 
Bezpieczeństwa  i Porządku o przedstawienie opinii do w/w  
Sprawozdania. 

Starosta poinformował, że Komisja zapoznała się ze Sprawozdaniem i 
wyrazili pozytywna opinię. 

Przewodniczący zapytał , czy są pytania. Pytań nie było. Sprawozdanie 
zostało przyjęte. 

Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Informację na temat 
przeprowadzonych kontroli w jednostkach organizacyjnych Powiatu przez 
zespoły Kontrolne Komisji Rewizyjnej w roku 2015. Poinformował, że 
Komisja Rewizyjna w 2015 roku przeprowadziła pięć kontroli w: 

1. Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Sandomierzu, 
2. I Liceum Ogólnokształcącym Collegium Gostomianum                                       

w Sandomierzu,                               
3. Starostwie Powiatowym w Sandomierzu, 
4. Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Zawichoście, 

Tematem tych kontroli była: 
-realizacja dochodów i wydatków budżetu w 2014 roku, 
- zgodność dokonywanych wydatków z ustalonym planem finansowym. 
Zespoły Kontrolne w trakcie wszystkich kontroli uznały, że plany finansowe  
kontrolowanych jednostek realizowane są prawidłowo. Środki finansowe 
wydatkowane są zgodnie z ustalonymi planami, dokonywane są w sposób 



celowy i oszczędny. Nie stwierdzono przekroczeń planu w wykonywaniu 
wydatków. 
5. Kolejna kontrola dotyczyła przeprowadzonych przetargów w Starostwie 
oraz jednostkach organizacyjnych Powiatu w 2015 roku. Kontrolę 
przeprowadził Zespół Kontrolny Komisji  w  Referacie Inwestycji                          
i Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy Starostwa Powiatowego, 
natomiast od jednostek organizacyjnych wpłynęły informacje na piśmie na 
temat przeprowadzonych przetargów z którymi zapoznali się wszyscy 
członkowie Komisji. 
 Członkowie Komisji po analizie materiałów stwierdzili, że wszystkie 
przetargi przeprowadzone zostały prawidłowo. 
                                                  
Ad. 7 
 Rozpatrzenie projektów uchwał 

a) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu                           
i Finansów o przedstawienie opinii do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie  określenia zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Powiatu Sandomierskiego za pierwsze 
półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i 
powiatowej instytucji kultury za ten sam okres. 

Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący zapytał, czy, są pytania. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XVII/97/2016 zmieniającej 
uchwałę w sprawie  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Sandomierskiego za pierwsze półrocze, 
informacji  o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej i powiatowej instytucji kultury za 
ten sam okres została przyjęta jednogłośnie. 

b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-2027. 

 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący zapytał, czy, są pytania. Pytań nie było.  



Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XVII/98/2016 w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2016-
2027 została przyjęta jednogłośnie. 

 
c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2016 rok.                                                                                                                                                                               
 Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XVII/99/2016  w sprawie zmian 
w budżecie powiatu na 2016 r. została przyjęta jednogłośnie. 
 
d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisj  Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji udzielonych dla szkół  i placówek 
publicznych oraz niepublicznych prowadzonych przez inne podmioty niż 
Powiat Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania. 
  
Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XVII/100/2016 w sprawie  
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych dla szkół  i 
placówek publicznych oraz niepublicznych prowadzonych przez inne 
podmioty niż Powiat Sandomierski oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.  8 Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu.  

Radny Leszek Galata poinformował, że zwrócił się z pismem do Zarządu 
Dróg Powiatowych z prośbą o modernizację - przebudowę kilku dróg 
powiatowych. W odpowiedzi otrzymał od dyrektora informację, że droga 
Goźlice-Przybysławice w miejscowościach Ossolin i Dziewków została ujęta 
we wniosku o dofinansowanie, natomiast pozostałe wymienione przez 
niego drogi zostały ujęte w protokole komisji wojewódzkiej ds. weryfikacji 



szkód i z chwilą otrzymania dotacji zostaną wyremontowane. Obecnie ma 
pytanie, czy droga w Ułanowicach i w Pokrzywiance została uwzględniona 
do remontu z funduszy klęskowych. 

Wicestarosta potwierdził, że „Osuwisko” w Ułanowicach oraz 5 innych dróg 
w poszczególnych gminach zostało zgłoszone do Wojewody. Do remontów 
dróg 50% wkładu środków dokładają samorządy.  

Starosta podtrzymał decyzję Zarządu, co do budowy chodników. Jeżeli 
samorządy chcą budować chodniki to otrzymają w użyczenie grunty i za 
własne pieniądze mogę je wykonywać.   

Ad. 9 
Sprawy różne. 
Radny Zygmunt Kwasek poinformował, że dzienniku Echa Dnia ukazał się 
krzywdzący artykuł na temat Powiatu Sandomierskiego. Poseł Cieślak 
podał w nim nieprawdziwe informacje. Radny zapytał, czy Powiat nie 
powinien udzielić sprostowania tych informacji. 
Radni stwierdzili, że należałoby się ustosunkować do tych wypowiedzi i 
udzielić odpowiedzi na piśmie. 
 
Ad. 10 
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XVII 
sesji o godz. 11: 30. 
 
Na tym protokół zakończono.  
     
Protokołowała:  
U. Surowiec    
 


